
  
  
  

 

Vanhusneuvoston kokous 28.11.2023    MUISTIO 

Valtuustosali klo 13.00 (kahvi klo 12.45) 

Paikalla: 

Karjalainen Teuvo  puheenjohtaja 

Svensk Maarit sihteeri 

Majoinen Matti 

Väänänen Aila 

Luukas Anna-Maija 

Miettinen Reijo 

Haaranen Martti ympäristölautakunnan edustaja 

Hämäläinen Hannu sivistyslautakunnan edustaja 

Väistö Elina  kunnanhallituksen edustaja 

Heinonen Pirketta Sormusen Marja sijainen 
Asiantuntijana Tiina Vlasoff, Terveyden edistämisen asiantuntija Pohjois-Karjalan 

kansanterveyden keskuksesta. 

ASIALISTA 

1. Tiina Vlasoff piti esityksen Keski-Karjalan osalta Päihdekyselyn tuloksista. 

-   Ehkäisevän päihdetyön hanke on ollut 2 vuotta käynnissä, tuona aikana on 

järjestetty kaksi kyselyä, helmikuussa ja nyt marraskuussa. Kysely on ollut 

sähköisenä sekä paperisena. Kyselyyn on vastannut 2600 hlöä, Tohmajärveltä  

yli 61-vuotiaista vastasi 57 hlöä kyselyyn.  

- Kyselyn tuloksia hyödynnetään kuntien hyvinvointisuunnitelmassa.  

- Keskusteluun nousi nuorten päihteiden käyttö ja pelaaminen, johon pitäisi 

puuttua ja että kasvatus ensimmäisenä lähtee omasta kodista. 

- Kunnan suhtautuminen kyselyn mukaan on liian vapaata. 

- Tuotteiden välittämistä on hiljentänyt huomattavasti rajan tilanne. 

Teuvo kiitteli Tiina Vlasoffia esityksestä ja päätti keskustelun. 

2. Toimintasuunnitelma 2024, liite Teuvolta kirjoitetaan puhtaaksi ja lähetetään 

jäsenille. 

- Esille tuli vanhusten viikon kehittäminen, joka on ollut liian ”näkymätön” 

- Yhdistykset mukaan hyvissä ajoin. 

- Liikenneturva myös mukana vanhusten kanssa, heiltä mm. teams-koulutuksia v. 

2024. 

- Judokilta voisi saada opastusta, miten kaadutaan oikein. 

 

3. Talousarviotilanne 

- Tältä vuodelta rahasta (8620 €) vielä käyttämättä 3500 €. 

- Mietittiin käyttöä: 



  
  
  

 

Tohmajärvellä on 10 sotaveteraani leskeä. Perinnetoimikunta on koonnut 

yleensä pienen joulukassin, apuna ollut keräyksessä myös Hyvä apu ry, K-

market Tiilikainen ja myös yksityiset henkilöt neulomalla sukkia tms. 

Esitettiin vanhusneuvoston osallistumista 200 €:lla, päätettiin, että avustusta 

vielä korotetaan 400 €:n. Se myös hyväksyttiin. 

 

4. Loppuvuoden esiintymiset: 

- Ehdotuksia esityksistä ei ole tullut, vaikka viestiä on laitettu jo alkuvuodesta.  

- Joulun avaukseen: voisiko tulla musiikkiopisto, heille voisi stipendi rahastoon 

tästä maksaa enimmillään 300 €. Esitys hyväksyttiin. 

- Koululle ei nyt syyskaudelle stipendi rahaa anneta, vaan kevään päättäjäisiin 

sitten. 

 

5. Palaute Vanhusneuvostopäivästä 8.11. 

- Palautetta vähän. 

- Stopin tapahtuma jota Arja Pirhonen on ollut järjestämässä, jouduttiin perumaan, 

koska paikalle ei tullut ketään. 

 

6. Muut asiat: 

- Vanhusneuvoston tekemä aloite induktiosilmukan asentamisesta valtuustosaliin 

hylättiin kunnanhallituksessa. 

 

- Martti Haaranen liikenne työryhmästä kyseli, miten liukuesteiden jako tapahtuu, 

on toimitettu ja ovat jossain laatikossa.  

Heidän asiantuntijoitansa voi käyttää: esim. mahdollista potsipäivien aikaan 

järjestää rollaattorien kunnostusta tms. 

- Teknisen puolen budjetti on pieni se huonontaa palveluita 

- Vanhusneuvosto otti kantaa, että tieavustukset pysyisivät ennallaan. 

 

- Perinnekokouksessa tiistaina 27.11. tuli esille sotaorpo Inari Salmisen kotitien 

vaikea kulkuisuus ja toivomus olisi nyt saada kahdella kaiteella oleva portaikko, 

joka olisi helposti purettavissa. 

- Esitys saa kannatusta ja keskusteltiin siitä, tuleeko siitä sanomista, koska on 

huonomminkin tienaavia avun tarvitsijoita. 

- Voisiko Lions tai jokin yhdistys avustaa ja kunta avustaisi esim. rakennus 

tarvikkeissa. 

- Vanhusneuvosto ottaa kantaa ja esittää, että voisiko tekninen toimisto 

mahdollisesti parantaa Inarin asuinoloja turvalliseksi liikkua. 

- Esitystä kannatettiin ja hyväksyttiin. 

Kokous päätettiin klo 14.36. 

Muistion kirjasi Maarit Svensk 



  
  
  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
     


